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ZÁPIS ze zasedání zastupitelstva č. 5/2024
Statutární město Brno (MČ Brno-jih)

datum: 19. 9. 2024, čas: 17:00 - anonymizovaná verze zápisu

Prezence:

Přítomni:
(17) Ing. David Grund, Ing. arch. Jakub Holas, Ing. Antonín Trčálek, Lukáš Boula, Mgr. Iva Paďourková, Ing.
Richard Vašíček, Karel Potáček, JUDr. Alena Tomková, Filip Slaný, Ing. Jaroslav Trepeš, Jiří Doležel, Mgr.
Josef Haluza, Jaroslava Hauserová, Veronika Kobylková, Mgr. Ing. Daniel Kypr, Dita Nová, Roman Rektořík

Omluveni: (0)
Nepřítomni: (2) Mgr. Petra Česalová, MVDr. Jan Kožíšek
Hosté:
Předsedající: Ing. David Grund

Přítomno je 17 členů a zastupitelstvo je usnášeníschopné.
Jednání zahájeno 19.09.2024 v 17:03:15
V 17:09:16 přišel MVDr. Jan Kožíšek, přítomno 18 zastupitelů.
Aktualizovaný stav prezence:

Přítomni:
(18) Ing. David Grund, Ing. arch. Jakub Holas, Ing. Antonín Trčálek, Lukáš Boula, Mgr. Iva Paďourková, Ing.
Richard Vašíček, Karel Potáček, JUDr. Alena Tomková, Filip Slaný, Ing. Jaroslav Trepeš, Jiří Doležel, Mgr.
Josef Haluza, Jaroslava Hauserová, Veronika Kobylková, Mgr. Ing. Daniel Kypr, Dita Nová, Roman Rektořík,
MVDr. Jan Kožíšek

Omluveni: (0)
Nepřítomni: (1) Mgr. Petra Česalová

V 17:11:48 přišel Mgr. Petra Česalová, přítomno 19 zastupitelů.
Aktualizovaný stav prezence:

Přítomni:
(19) Ing. David Grund, Ing. arch. Jakub Holas, Ing. Antonín Trčálek, Lukáš Boula, Mgr. Iva Paďourková, Ing.
Richard Vašíček, Karel Potáček, JUDr. Alena Tomková, Filip Slaný, Ing. Jaroslav Trepeš, Jiří Doležel, Mgr.
Josef Haluza, Jaroslava Hauserová, Veronika Kobylková, Mgr. Ing. Daniel Kypr, Dita Nová, Roman Rektořík,
MVDr. Jan Kožíšek, Mgr. Petra Česalová

Omluveni: (0)
Nepřítomni: (0)

1. Zahájení, volba ověřovatelů
Předkladatel: Ing. David Grund
Projednávání bodu bylo zahájeno v 17:11:54 (zvuk. záznam 0:08:29 - 0:09:20)
Návrh p. starosty na stažení bodů č. 17 a 18 z jednání:
bod č. 17 - Žádost o směnu pozemků společnosti Monsta Brno, spol. s r. o.
bod č. 18 - Žádost MO MMB o vyjádření ke směně pozemků v k. ú. Horní Heršpice a k. ú. Dolní
Heršpice
Pan starosta informoval o materiálech, které byly předloženy u prezence a budou doplněny do
programu zasedání:
bod č. 19 - Návrh obecně závazné vyhlášky statutárního města Brna č. X/2024 - Statut města Brna -
doplnění návrhu usnesení "B"
bod č. 25 - Žádost MČ Brno-jih - předkupní právo, k. ú. Horní Heršpice - garáž bez č.p./č.e. na p. č.
824
bod č. 26 - Rozpočtové opatření č. 10/2024
bod č. 27 - Darovací smlouva - město Krnov
bod č. 28 - Darovací smlouva - město Jeseník
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Změna v číslování projednávaných bodů:
V důsledku technické chyby došlo chybnému číslování (byl vynechán bod 24) - budou změněna čísla
materiálů následovně:
bod č. 25 - bude označen jako bod č. 23
bod č. 26 - bude označen jako bod č. 24
bod č. 27 - bude označen jako bod č. 25
bod č. 28 - bude označen jako bod č. 26
bod č. 23 - Různé bude přesunut na konec a bude označen jak bod č. 27
Pan starosta požádal přítomné, aby ještě před projednáváním jednotlivých bodů zastupitelstva uctili
památku zesnulé bývalé členky zastupitelstva, místostarostky a členky rady, paní Ing. Anny
Böhmové, minutou ticha. Poté všichni přítomní povstali a uctili památku paní Ing. Anny Böhmové.

Ověřovatelé: Mgr. Iva Paďourková, Jaroslava Hauserová

Diskuze zahájena v 17:11:55
Hlasování

pro:
(19) Ing. arch. Jakub Holas, Ing. Antonín Trčálek, Filip Slaný, Ing. David Grund, Ing. Richard Vašíček, Mgr.
Josef Haluza, Lukáš Boula, Mgr. Iva Paďourková, Ing. Jaroslav Trepeš, Roman Rektořík, Veronika Kobylková,
Jaroslava Hauserová, Jiří Doležel, Karel Potáček, JUDr. Alena Tomková, Mgr. Ing. Daniel Kypr, MVDr. Jan
Kožíšek, Dita Nová, Mgr. Petra Česalová

proti (0)
zdržel se: (0)
nehlasoval: (0)
Návrh byl přijat

Projednávání bodu bylo ukončeno v 17:12:45

2. Schválení programu jednání
Předkladatel: Ing. David Grund
Projednávání bodu bylo zahájeno v 17:13:35 (zvuk. záznam 0:10:10 - 0:10:41)
Program jednání
1. Zahájení, volba ověřovatelů
2. Schválení programu jednání
3. Dotazy, připomínky a podněty občanů
4. Schválení zápisu minulého zasedání - 4/2024 dne 20.06.2024
5. Zpráva o činnosti Kontrolního výboru ZMČ Brno-jih za I. pololetí roku 2024
6. Zpráva o činnosti Finančního výboru ZMČ Brno-jih za 1. pololetí roku 2024
7. Mezitímní účetní závěrka MČ Brno-jih za 2. čtvrtletí roku 2024
8. Zpráva o vykonané kontrole hospodaření a plnění rozpočtu MČ Brno-jih za 2. čtvrtletí roku 2024
9. Aktualizace "Seznamu investičních akcí v MČ Brno-jih určených k postupné realizaci z prostředků
ÚMČ Brno-jih i cizích zdrojů"
10. Rozpočtové opatření č. 7/2024
11. Rozpočtové opatření č. 8/2024
12. Rozpočtové opatření č. 9/2024
13. Rozpočtový výhled MČ Brno-jih na období let 2026-2030
14. Projednání žádosti o uzavření splátkového kalendáře na nedoplatek za vyúčtování služeb za rok
2023
15. Žádost MO MMB o vyjádření k nabytí pozemku p. č. 541/2 v k. ú. Přízřenice
16. Žádost o vyjádření k využití předkupního práva, stavba - garáž bez č. p./č. e. v k. ú. Komárov
17. Žádost o směnu pozemků společnosti Monsta Brno, spol. s r. o.
18. Žádost MO MMB o vyjádření ke směně pozemků v k. ú. Horní Heršpice a k. ú. Dolní Heršpice
19. Návrh obecně závazné vyhlášky statutárního města Brna č. X/2024 - Statut města Brna
20. Návrh obecně závazné vyhlášky statutárního města Brna o místních poplatcích



3 / 27

21. Informace o připravovaných změnách ve výkonu sociálně-právní ochrany dětí na území města
Brna od 1. 1. 2025.
22. Informace o připravovaných změnách u vybraných MČ k přenesení výkonu sociálně-právní
ochrany dětí na území města Brna k 1. 1. 2025
23. Různé

Diskuze zahájena v 17:13:36
V 17:13:54 předsedající zahájil hlasování o návrhu usnesení (navrhovatel: "David Grund") v tomto
znění:
Zastupitelstvo schvaluje návrh programu jednání ze zveřejněné pozvánky s těmito změnami:
- doplňuje se bod č. 24 - Návrh obecně závazné vyhlášky statutárního města Brna č. X/2024 - Statut
města Brna
- stahuje se bod č. 24 - Návrh obecně závazné vyhlášky statutárního města Brna č. X/2024 - Statut
města Brna
- doplňuje se bod č. 25 - Žádost MČ Brno-jih - předkupní právo, k. ú. Horní Heršpice - garáž bez
č.p./č.e. na p. č. 824
- doplňuje se bod č. 26 - Rozpočtové opatření č. 10/2024
- doplňuje se bod č. 27 - Darovací smlouva - město Krnov
- doplňuje se bod č. 28 - Darovací smlouva - město Jeseník
- stahuje se bod 17. Žádost o směnu pozemků společnosti Monsta Brno, spol. s r. o.
- stahuje se bod 18. Žádost MO MMB o vyjádření ke směně pozemků v k. ú. Horní Heršpice a k. ú.
Dolní Heršpice

Bod č. 17 a 18 - bude stažen v průběhu projednávání.
Dále p. starosta uvedl, že v důsledku technické chyby došlo chybnému číslování (byl vynechán bod
24) - budou změněna čísla materiálů následovně:
bod č. 25 - bude označen jako bod č. 23
bod č. 26 - bude označen jako bod č. 24
bod č. 27 - bude označen jako bod č. 25
bod č. 28 - bude označen jako bod č. 26
bod č. 23 - Různé bude přesunut na konec a bude označen jak bod č. 27
Bylo hlasováno o takto upraveném programu zasedání.

Hlasování

pro:
(19) Lukáš Boula, Ing. David Grund, Ing. Antonín Trčálek, Ing. Richard Vašíček, Mgr. Ing. Daniel Kypr, Mgr.
Petra Česalová, Mgr. Iva Paďourková, Roman Rektořík, Ing. arch. Jakub Holas, Veronika Kobylková, Mgr.
Josef Haluza, Dita Nová, JUDr. Alena Tomková, Jaroslava Hauserová, Filip Slaný, Ing. Jaroslav Trepeš, Jiří
Doležel, Karel Potáček, MVDr. Jan Kožíšek

proti (0)
zdržel se: (0)
nehlasoval: (0)

Návrh byl přijat jako usnesení číslo: UZ-79-5/24
zodpovídá: Ing. David Grund
termín: 19. 9. 2024

Projednávání bodu bylo ukončeno v 17:14:06

3. Dotazy, připomínky a podněty občanů
Předkladatel: Ing. David Grund
Projednávání bodu bylo zahájeno v 17:14:17 (zvuk. záznam 0:10:52 - 0:11:16)
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Diskuze zahájena v 17:14:18
Jelikož se na zasedání zastupitelstva nedostavili žádní občané, nebyly vzneseny žádné dotazy,
připomínky a podněty občanů, ukončil pan starosta tento bod zasedání.
Projednávání bodu bylo ukončeno v 17:14:41

4. Schválení zápisu minulého zasedání - 4/2024 dne 20.06.2024
Předkladatel: Ing. David Grund
Projednávání bodu bylo zahájeno v 17:14:47 (zvuk. záznam 0:11:22 - 0:17:55)
Důvodová zpráva:
Schválení zápisu minulého 4. zasedání 4/2024 dne 20.06.2024 - ověřovatelé: Ing. arch. Jakub Holas a
pí Jaroslava Hauserová – ověřili zápis dne 24.07.2024.
Diskuze zahájena v 17:14:48
K tomuto bodu se vyjádřili: Mgr. Josef Haluza, Lukáš Boula, Ing. David Grund, Jaroslava Hauserová
Mgr. Haluza: Na minulém zasedání zastupitelstva měl dotaz ohledně kulturních akcí = vysoké částky
na akce; sponzorské dary. Bylo mu řečeno, že nevíme, co to bude stát. Akce byla uzavřena - kolik
stála?
p. MS Boula: Omluvil se, pokud mu nebude dobře rozumět (trhali mu zub). Poslední víkend měly být
Jižanské slavnosti = zrušeno, dostaly finanční částky - darovací smlouvy (DS). Ušetřili, peníze od
sponzorů použijí na další akce (na konci roku).
p. starosta: Částky vyšší 10.000,- Kč.
p. MS Boula: 70.000,- Kč.
Mgr. Haluza: Dotaz kolik jaká akce stojí? Nejedná se mu o Jižanské slavnosti. Dětský den, jaké
kulturní akce byly ukončeny?
p. MS Boula: Minule se pan Haluza ptal na Majáles a Jižanské slavnosti.
p. starosta: Není problém připravit tyto informace.
p. MS Boula: Na konci roku budeme informace mít, co akce stály. Minule se dotazoval na Majáles a
Jižanské slavnosti.
p. starosta + p. MS Boula: Pošleme to (finanční vyčíslení kulturních akcí).
pí Hauserová: Překročme řeku = 500.000,- Kč; 140.000,- Kč + sponzorské dary 2 x 30.000,- Kč?
Vysoká částka na akci Překročme řeku.
p. MS Boula: Od BKOM příspěvek na akci. Rozpočtové opatření (RO) bylo na víc akcí. Nejenom na
Překročme řeku.
V 17:21:14 předsedající zahájil hlasování o návrhu usnesení (navrhovatel: "David Grund") v tomto
znění:
ZMČ Brno-jih schvaluje Zápis ZMČ 4/2024 ze dne 20.06.2024.

Hlasování

pro:
(19) Veronika Kobylková, Ing. Antonín Trčálek, Ing. Richard Vašíček, Mgr. Ing. Daniel Kypr, Mgr. Iva
Paďourková, Karel Potáček, Mgr. Josef Haluza, Mgr. Petra Česalová, Filip Slaný, Dita Nová, Jaroslava
Hauserová, Lukáš Boula, JUDr. Alena Tomková, Roman Rektořík, Jiří Doležel, MVDr. Jan Kožíšek, Ing.
Jaroslav Trepeš, Ing. arch. Jakub Holas, Ing. David Grund

proti (0)
zdržel se: (0)
nehlasoval: (0)

Návrh byl přijat jako usnesení číslo: UZ-80-5/24
zodpovídá: Ing. David Grund
termín: 19. 9. 2024

Projednávání bodu bylo ukončeno v 17:21:20
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5. Zpráva o činnosti Kontrolního výboru ZMČ Brno-jih za I. pololetí
roku 2024
Předkladatel: Ing. David Grund
Projednávání bodu bylo zahájeno v 17:21:26 (zvuk. záznam 0:18:01 - 0:39:25)
Důvodová zpráva:
Zpráva byla projednána na schůzi RMČ Brno-jih č. 33/2024 dne 11.09.2024.
RMČ Brno-jih bere na vědomí Zprávu KV ZMČ Brno-jih za I. pololetí roku 2024, předloženou
předsedou KV ZMČ Brno-jih, Mgr. Haluzou a tuto postupuje ZMČ Brno-jih.
RMČ Brno-jih doporučuje ZMČ Brno-jih opakované upřesnění zadání úkolu pro KV ZMČ Brno-jih.
RMČ Brno-jih doporučuje ZMČ Brno-jih upřesnit kompetence KV ZMČ Brno-jih.
Diskuze zahájena v 17:21:27
K tomuto bodu se vyjádřili: Mgr. Josef Haluza, Ing. David Grund, Mgr. Vladimír Vařeka, JUDr
Tomková
Mgr. Haluza: KV dostal za úkol vysvětlit "Metodiku" odměňování zastupitelů. Problematika - slovo
"souhrnně", které bylo vyškrtnuto. KV požaduje vysvětit. Souhrnně myšleno na jednu komisi nebo ve
více komisích (počty všech komisí + účast)? Vyjasnit "souhrnně".
p. starosta: I po konzultacích na radnici jsme si opravdu potvrdili to, že "souhrnné" v daném
kontextu, znamená souhrnnou účast na jednáních v té jedné dané funkci jednotlivě. Nikoliv, že by se
sčítali - např. zastupitel a člen komise, ale člen komise a jeho souhrnná účast na jednání komise, a
potom člen zastupitelstva a jeho souhrnná účast na jednání zastupitelstva. To znamená odděleně ty
funkce, ale souhrnně - souhrnná účast na jednáních v každé té jedné funkci. Takto to bude
zaznamenáno v zápise jednání a mělo by tím být vysvětleno slovo "souhrnně" v té definici.
Mgr. Haluza: Požaduje konkretizovat úkol v souvislosti s vyjasněním "Metodiky".
p. starosta: Dle něho: Kontrola "Metodiky" vyplacených odměn, aby bylo zkontrolováno, že Radnice
vyplácí odměny v souladu s přijatými "Pravidly" pro odměňování. Praxe: Namátkou KV vybere 1
případ ke kontrole, Pokud bude v pořádku - pokud nebude = následně další kontrola. Dotaz, zda
členové ZMČ proti takovéto kontrole nic nenamítají? Extrémem by bylo zkontrolovat každou výplatní
pásku.
Mgr. Haluza: Kontrola namátkově? Dát členy ZMČ "do klobouku" a namátkově vylosovat? Jedná se o
řadu různých lidí = zastupitelé, nečlenové zastupitelstva (mají jiné kombinace).
p. starosta: Doporučuje vybrat vždy jednu modelovou situaci.
p. tajemník: Zkontrolovat, aby se nezapomnělo na členy zastupitelstva (z dubnového zasedání), kteří
se domnívali, že to mají špatně spočítáno. Automaticky je zkontrolovat.
Mgr. Haluza: Pokud bude mít některý konkrétní člen problém, ať si to prověří u paní mzdové účetní.
Některé závěry budou tam = doporučení.
p. starosta: Vyřešily by se problémy?
Mgr. Haluza: Dotaz na p. tajemníka - Je to v zápisu (konkrétní stěžovatelé)?
p. tajemník: Ano, je to v zápisu.
Mgr. Haluza předložil písemně doplnění návrhu usnesení: "ZMČ Brno-jih zřizuje pracovní skupinu
pro vyjasnění kompetencí kontrolního výboru ZMČ Brno-jih ve složení:" Z důvodu, aby se neřešili
kompetence. Jedná se o návrh vytvořit pracovní skupinu. Navrhuje p. starostu Ing. Davida Grunda,
sebe - Mgr. Josef Haluza a p. tajemníka Mgr. Josefa Haluzu a právníka + zástupce dalších politických
stran. Aby došlo k vyjasnění, co KV může kontrolovat - kam až může jít?
p. starosta: Souhlasí. Interpretace není jednoznačná - do jaké míry může KV kontrolovat příspěvkové
organizace (p. o.). Druhý výklad je jiný - jdou tyto výklady proti sobě. Byl by rád, aby pracovní
skupina vznikla; Složení komise - zastupitelé i z řad opozice, právník - pouze aby byl přizván.
Návrh na složení komise: Ing David Grund, Mgr. Josef Haluza, Mgr. Vladimír Vařeka, Dita Nová,
JUDr. Alena Tomková, Ing. Antonín Trčálek.
Jmenovaní souhlasí s nominací do této komise. Dva návrhy usnesení - doplnění návrhu usnesení "B"
= Protinávrh usnesení (PNU).
JUDr. Tomková: Chce se připojit k panu tajemníkovi - primárně na ty, co měli pocit, že nejsou
odměňování přesně (správně). Výklad - účast v jednotlivých komisích a nesčítá se to = konkrétně
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majetková komise (MK) - 1/3 nebo 1/4 členů a z těchto namátkově KV vybere ke kontrole.
Mgr. Haluza: KV na základě vysvětlení pana starosty to pochopil.
JUDr. Tomková: Těší se na vysvětlení
V 17:42:41 předsedající zahájil hlasování o protinávrhu usnesení "B" (navrhovatel: "D. Grund") v
tomto znění:
ZMČ Brno-jih projednala zprávu KV ZMČ Brno-jih za I. pololetí roku 2024, předloženou předsedou
KV ZMČ Brno-jih, Mgr. Haluzou.
ZMČ Brno-jih ukládá KV ZMČ Brno-jih předložit kontrolní nález k úkolu, uloženému na zasedání
ZMČ Brno-jih č. 3/2024 dne 25.04.2024 pod bodem usnesení č. UZ-57-3/24, a tento nález předložit
na prosincovém zasedání zastupitelstva.
ZMČ Brno-jih zřizuje pracovní skupinu pro vyjasnění kompetencí kontrolního výboru ZMČ Brno-jih
ve složení:
Ing. David Grund
Mgr. Josef Haluza
Mgr. Vladimír Vařeka
Dita Nová
JUDr. Alena Tomková
Ing. Antonín Trčálek

Hlasování

pro:
(19) Ing. Antonín Trčálek, Ing. arch. Jakub Holas, Ing. David Grund, Lukáš Boula, Dita Nová, Mgr. Josef
Haluza, Roman Rektořík, Veronika Kobylková, Ing. Jaroslav Trepeš, Mgr. Ing. Daniel Kypr, Mgr. Petra
Česalová, Filip Slaný, JUDr. Alena Tomková, Ing. Richard Vašíček, Karel Potáček, Jaroslava Hauserová, Mgr.
Iva Paďourková, MVDr. Jan Kožíšek, Jiří Doležel

proti (0)
zdržel se: (0)
nehlasoval: (0)

Návrh byl přijat jako usnesení číslo: UZ-81-5/24
zodpovídá: Vladimír Vařeka
termín: 19. 9. 2024

Projednávání bodu bylo ukončeno v 17:42:50

6. Zpráva o činnosti Finančního výboru ZMČ Brno-jih za 1. pololetí
roku 2024
Předkladatel: Ing. David Grund
Projednávání bodu bylo zahájeno v 17:42:54 (zvuk. záznam 0:39:29 - 0:40:50)
Důvodová zpráva:
Dle „Statutu výborů zastupitelstva MČ Brno-jih“ Čl. 8 bodu 6 předkládají předsedové výborů zprávu
o činnosti výboru pololetně ZMČ na jeho zasedání.
Poznámka:
Vzhledem k rozsáhlosti materiálu bude tento dodán pouze v elektronické podobě nikoliv v písemné, a
to na adrese: https://brno-jih.usneseni.cz/zastupitelstvo/4905 zasedání zastupitelstva číslo 5/2024. V
případě zájmu je možno po domluvě nahlédnout do písemných materiálů. Kontakt:
inka.bartova@brno-jih.cz, tel.:545 427 521.
Diskuze zahájena v 17:42:55
K tomuto bodu se vyjádřili: Mgr. Ing. Kypr, Ing. Bártová
Mgr. Ing. Kypr: Má materiál, ale není tu zpráva FV?
Ing. Bártová: Je uvedeno v důvodové zprávě "Vzhledem k rozsáhlosti materiálu bude tento dodán
pouze v elektronické podobě nikoliv v písemné".
V 17:44:05 předsedající zahájil hlasování o návrhu usnesení (navrhovatel: "David Grund") v tomto
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znění:
ZMČ Brno-jih bere na vědomí předloženou „Zprávu o činnosti Finančního výboru ZMČ Brno-jih za
1. pololetí roku 2024“– viz příloha

Hlasování

pro:
(18) Ing. David Grund, Ing. Antonín Trčálek, Lukáš Boula, Ing. arch. Jakub Holas, Veronika Kobylková, Ing.
Richard Vašíček, Ing. Jaroslav Trepeš, Jaroslava Hauserová, Filip Slaný, Mgr. Josef Haluza, Karel Potáček,
Mgr. Iva Paďourková, JUDr. Alena Tomková, Roman Rektořík, Jiří Doležel, MVDr. Jan Kožíšek, Dita Nová,
Mgr. Ing. Daniel Kypr

proti (0)
zdržel se: (1) Mgr. Petra Česalová
nehlasoval: (0)

Návrh byl přijat jako usnesení číslo: UZ-82-5/24
zodpovídá: Jindra Bártová
termín: 20. 9. 2024

Projednávání bodu bylo ukončeno v 17:44:15

7. Mezitímní účetní závěrka MČ Brno-jih za 2. čtvrtletí roku 2024
Předkladatel: Ing. David Grund
Projednávání bodu bylo zahájeno v 17:44:51 (zvuk. záznam 0:41:26 - 0:42:23)
Důvodová zpráva:
V souladu s novelou zákona o účetnictví č. 563/1991 Sb., ve znění pozdějších předpisů, konkrétně § 4
odst. 8 písm. w), který stanoví, že prováděcí právní předpis upraví požadavky na organizaci
schvalování účetních závěrek vybraných účetních jednotek a způsob poskytování součinnosti osob
zúčastněných na tomto schvalování, reagovalo Ministerstvo financí vydáním „Vyhlášky o požadavcích
na schvalování účetních závěrek některých vybraných účetních jednotek“ vyhláškou č. 220/2013 Sb.,
o požadavcích na schvalování účetních závěrek některých vybraných účetních jednotek, ze dne
22.07.2013. Vydáním vyhlášky se naplňuje ustanovení § 4 odst. 8 písm. w) zákona č. 563/1991 Sb., o
účetnictví, v platném znění.
Povinnost schvalovat účetní závěrku je vymezena zákonem č. 239/2012 Sb., kterým se mění zejména
zákon č. 563/1991 Sb., o účetnictví, a zákon č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení), oba v platném
znění.
Podle zákona č. 128/2000 Sb., § 84 odst. 2 písm. b) je zastupitelstvu obce vyhrazeno mimo jiné
schvalovat účetní závěrku obce sestavenou k rozvahovému dni.
Obsah:
A. Podklady pro schválení účetní závěrky
1. Mezitímní účetní závěrka
1.1 Rozvaha - ke 30.06.2024
1.2 Výkaz zisku a ztrát - ke 30.06.2024
1.3 Příloha – ke 30.06.2024
1.4 Přehled o peněžních tocích – ke 30.06.2024 - nepovinné
1.5 Přehled o změnách vlastního kapitálu – ke 30.06.2024 - nepovinné
2. Obecné informace vztahující se k některým výše uvedeným účetním výkazům
3. Informativní zpráva o plnění příjmů a výdajů ke 30.06.2024
Poznámka:
Vzhledem k rozsáhlosti materiálu bude tento dodán pouze v elektronické podobě nikoliv v písemné, a
to na adrese: https://brno-jih.usneseni.cz/zastupitelstvo/4905; zasedání zastupitelstva číslo 5-2024. V
případě zájmu je možno po domluvě nahlédnout do písemných materiálů. Kontakt:
inka.bartova@brno-jih.cz, tel.: 545 427 521.
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Diskuze zahájena v 17:44:52
K tomuto bodu se vyjádřili: Ing. David Grund
V 17:45:42 předsedající zahájil hlasování o návrhu usnesení (navrhovatel: "David Grund") v tomto
znění:
ZMČ Brno-jih vzalo na vědomí mezitímní účetní závěrku MČ Brno-jih ke 30.06.2024. Nebyly
shledány závažné nedostatky.

Hlasování

pro:
(19) Ing. Richard Vašíček, Lukáš Boula, Filip Slaný, Ing. David Grund, Mgr. Iva Paďourková, Jaroslava
Hauserová, Mgr. Josef Haluza, Ing. Jaroslav Trepeš, JUDr. Alena Tomková, Veronika Kobylková, Ing. Antonín
Trčálek, Mgr. Ing. Daniel Kypr, Ing. arch. Jakub Holas, Karel Potáček, Roman Rektořík, Jiří Doležel, Dita
Nová, Mgr. Petra Česalová, MVDr. Jan Kožíšek

proti (0)
zdržel se: (0)
nehlasoval: (0)

Návrh byl přijat jako usnesení číslo: UZ-83-5/24
zodpovídá: Jindra Bártová
termín: 20. 9. 2024

Projednávání bodu bylo ukončeno v 17:45:48

8. Zpráva o vykonané kontrole hospodaření a plnění rozpočtu MČ
Brno-jih za 2. čtvrtletí roku 2024
Předkladatel: Ing. David Grund
Projednávání bodu bylo zahájeno v 17:45:58 (zvuk. záznam 0:42:33 - 0:43:19)
Důvodová zpráva:
Na základě novely zákona č. 250/2000 Sb., o rozpočtových pravidlech územních rozpočtů § 15 je
územní samosprávný celek povinen vykonávat kontrolu svého hospodaření po celý rozpočtový rok.
Diskuze zahájena v 17:45:59
V 17:46:37 předsedající zahájil hlasování o návrhu usnesení (navrhovatel: "David Grund") v tomto
znění:
ZMČ Brno-jih vzalo na vědomí předloženou zprávu o vykonané kontrole hospodaření a plnění
rozpočtu MČ Brno-jih za 2. čtvrtletí r. 2024 – viz příloha.

Hlasování

pro:
(19) Mgr. Iva Paďourková, Ing. David Grund, Ing. Antonín Trčálek, Lukáš Boula, Filip Slaný, Ing. Richard
Vašíček, Mgr. Josef Haluza, JUDr. Alena Tomková, Ing. arch. Jakub Holas, Karel Potáček, Ing. Jaroslav
Trepeš, Jaroslava Hauserová, Roman Rektořík, MVDr. Jan Kožíšek, Jiří Doležel, Dita Nová, Veronika
Kobylková, Mgr. Petra Česalová, Mgr. Ing. Daniel Kypr

proti (0)
zdržel se: (0)
nehlasoval: (0)

Návrh byl přijat jako usnesení číslo: UZ-84-5/24
zodpovídá: Jindra Bártová
termín: 20. 9. 2024

Projednávání bodu bylo ukončeno v 17:46:44
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9. Aktualizace "Seznamu investičních akcí v MČ Brno-jih určených
k postupné realizaci z prostředků ÚMČ Brno-jih i cizích zdrojů"
Předkladatel: Ing. David Grund
Projednávání bodu bylo zahájeno v 17:46:52 (zvuk. záznam 0:43:27 - 1:01:26)
Důvodová zpráva:
Na základě požadavku ÚMČ Brno-jih doplňujeme do „Seznamu investičních akcí v MČ Brno-jih
určených k postupné realizaci z prostředků ÚMČ Brno-jih i cizích zdrojů“ názvy akcí uvedených v
příloze č. 2.
Diskuze zahájena v 17:46:53
K tomuto bodu se vyjádřili: Ing. David Grund, Dita Nová, Veronika Kobylková, Mgr. Josef Haluza,
MVDr. Jan Kožíšek, Jaroslava Hauserová, Mgr. Ing. Daniel Kypr
pí Nová: Dotaz kolik to bude stát - fontány?
pí Kobylková: 145.000,- Kč?
p. starosta: Je to složitější - technologie - studie zadání - celé Mariánské náměstí. Nechceme
umísťovat "pevné" body, dokud nebudeme vědět, jak bude vypadat tato lokalita.
K tomu by se mohl vyjádřit p. MS Holas.
pí Nová: Dotaz na kamerový systém?
p. MS Trčálek: Kamerový systém v sídlišti - zdarma připojení. 2 - 3 kamery (+ vchod + výtah). Stejně
jako mají SVJ.
pí Nová: Co problém GDPR?
p. MS Trčálek: Když kamera snímá ulici - není problém.
pí Kobylková: Kde bude umístěn podstavec (Ocelový podstavec pro umělecká díla)? Máte umělce?
p. starosta: Oblast Mariánského náměstí - 2 lokality 1) před CARTEC u fontány směrem ke křižovatce
(umístění + osvětlení).
pí Kobylková: Na tento "hnusný" prostor - zbytečně vyhozené peníze.
p. starosta: Snaha o oživení prostoru.
pí Kobylková: Staré náměstí s rozbitou cestou - "hrůza".
p. starosta: Vše má mít nějakou koncepci. Čekat a nedělat nic? Vzali jsme si příklad z jiných měst.
Snaha oživit prostor.
pí Kobylková: Umělci budou vystavovat zdarma nebo se jim bude platit?
p. starosta: Zdarma. Bude to pro ně možnost prezentovat se.
Mgr. Haluza: Dotaz na kamerový systém v sídlišti. Dělali jste průzkum, zda si to lidé přejí?
p. starosta: Pilotní projekt. Bylo kvitován s povděkem. Další informace doplní p. MS Trčálek.
p. MS Trčálek: Nájemníci za to děkovali. Nebyl žádný negativní ohlas. Jedna paní se obávala, zda
nebude platit víc za spotřebu.
Mgr. Haluza: To není relevantní průzkum. Potkal se s jinými názory.
p. starosta: Důležitá je bezpečnost (sídliště, parkoviště). Nemohou zajistit více strážníků. Zvýšený
pocit bezpečí pro občany.
p. MS Trčálek: Ani strážníci nezabrání vloupání.
p. MS Boula: Dotazoval se předsedů SVJ. Neodkládá se např. v prostorách domu nábytek = zlepšení
domu (monitorováno).
p. MS Trčálek: Podívají se na záběry (nahrávky) zpětně.
Mgr. Haluza: Bude to k něčemu v šetření policií?
p. MS Trčálek: Nelze použít u soudu, ale určitě mohou zjistit pachatele.
MVDr. Kožíšek: Bude kamerový systém v sídlišti - jinde ne?
p. MS Trčálek: Ano, v sídlišti. Potom až jak se osvědčí v praxi.
pí Nová: Dotaz na částku za podstavec - kde to najde (kde je uvedeno)?
pí Kobylková + pí Hauserová: Vyčetli to v rozpočtovém opatření (RO).
pí Hauserová: Dotaz ke kamerovému systému. Bude se to natáčet (bude záznam). Když dojde k
vykradení v domě - mají to nahlásit i na Úřadě?
p. MS Trčálek: Záznam bude 7 dní, pak se bude přehrávat. Policie si záznam vyžádá.
pí Hauserová: Když se nahlásilo - případ na Hodonínské, nic se nedělo.
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Mgr. Ing. Kypr: Kamerový systém v Komárově (plánovaný) - ještě tam není?
p. starosta: Podařilo se rozšířit.
p. MS Boula + p. Slaný: Řešilo se v bezpečností komisi na městě. Jsou tu otáčecí kamery (o 360 st.) =
využívá pro svojí potřebu i policie.
V 18:04:41 předsedající zahájil hlasování o návrhu usnesení (navrhovatel: "David Grund") v tomto
znění:
ZMČ Brno-jih schvaluje aktualizaci „Seznamu investičních akcí v MČ Brno-jih určených k postupné
realizaci z prostředků ÚMČ Brno-jih i cizích zdrojů“ dle přílohy č. 2.

Hlasování

pro:
(13) Ing. Antonín Trčálek, Lukáš Boula, Ing. Richard Vašíček, Ing. arch. Jakub Holas, Ing. David Grund, Mgr.
Ing. Daniel Kypr, Filip Slaný, Karel Potáček, Ing. Jaroslav Trepeš, Mgr. Iva Paďourková, JUDr. Alena
Tomková, Mgr. Petra Česalová, Dita Nová

proti (0)

zdržel se: (6) Veronika Kobylková, Jaroslava Hauserová, Mgr. Josef Haluza, Jiří Doležel, Roman Rektořík, MVDr. Jan
Kožíšek

nehlasoval: (0)

Návrh byl přijat jako usnesení číslo: UZ-85-5/24
zodpovídá: Jindra Bártová
termín: 20. 9. 2024

Projednávání bodu bylo ukončeno v 18:04:51

10. Rozpočtové opatření č. 7/2024
Předkladatel: Ing. David Grund
Projednávání bodu bylo zahájeno v 18:04:58 (zvuk. záznam 1:01:33 - 1:18:36)
Důvodová zpráva:
Komentář rozpočtového opatření PŘÍJMY:
- neinvestiční transfer z MPSV ČR na SPOD; navýšení jednotlivých položek příjmů dle skutečného
plnění rozpočtu
Komentář rozpočtového opatření VÝDAJE:
- přesun rozpočtových prostředků z investičního transferu zřízené PO – Koupaliště Brno-jih na
neinvestiční příspěvek na činnost PO na opravu povrchu bazénu biotopu a na zajištění kluziště na
Koupališti Brno-jih v roce 2024; přesun rozpočtových prostředků hasičů ze spotřeby materiálu na
cestovné; navýšení prostředků na služby spojené se zajištění vánočního stromu; navýšení investiční
akce „Rekonstrukce a modernizace parků na území MČ Brno-jih – KD Bednářova“; navýšení
neinvestiční položky na opravy a udržování majetku ÚMČ Brno-jih; navýšení investiční položky na
dofinancování akce „Infokiosek – budova radnice Mariánské náměstí 13“; navýšení neinvestičních
položek na výdaje spojené se zajištěním SPOD ve výši dotace a ostatní přesuny mezi položkami
rozpočtové skladby dle potřeb a požadavků ÚMČ Brno-jih.
Vysvětlivky: PO – příspěvková organizace; SPOD – sociálně-právní ochrana dětí; j..n. – jinak
nespecifikované; OOV – ostatní osobní výdaje; ÚZ – účelový zdroj; MPSV ČR – Ministerstvo práce a
sociálních věcí České republiky; DDHM – drobný dlouhodobý majetek; SÚ – stavební úřad; DPČ a
DPP – dohody o provedení práce a dohody o pracovní činnosti
Diskuze zahájena v 18:04:59
K tomuto bodu se vyjádřili: Ing. David Grund, Dita Nová, Jaroslava Hauserová, Mgr. Ing. Daniel
Kypr, Pavel Svrčina, Mgr. Iva Paďourková, Lukáš Boula, Ing. Jindra Bártová
pí Nová: Dotaz na vánoční strom - vzhled obce 500.000,- Kč? Kde to bude?
p. starosta: Vánoční strom - tradice. Chceme umístit do "nejlidnatější" části Komárova - Mariánském
náměstí (nyní neslouží jako "náměstí").
pí Nová: Dotaz na kluziště, bylo to ztrátové (1,700.000,- Kč). Bude se přesto pokračovat?
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p. starosta: Vedla se o tom debata - ekonomická. Nebylo to ziskové. Nyní se museli dlouho
rozhodovat (mohl by na toto odpovědět pan ředitel Koupaliště). Ale ohlasy byly pozitivní.
Předpokládá se, že návštěvnost stoupne. Alternativa - další využití hokej. Předpokládají, že se zapojí
všechna školská zařízení. Renomé se rozšíří do podvědomí občanů. Minulá zima byla mimořádně
teplá, výkyvy teploty + počet srážek (častý déšť). Děláme to pro naše občany = budeme pokračovat.
p. Pavel Svrčina - ředitel Koupaliště: Schodek není 1,700.000,- Kč, ale cca 1,5 mil. Návštěvnost
kluziště - 3.600 lidí, tj. 1/3. Konzultovali s MČ Brno-Bohunice. Vyhodnotili = Má cenu v tom
pokračovat.
pí MS Paďourková: Je to akce pro naše děti a rodiny. Nelze to takto posuzovat, že bude Koupaliště
vydělávat. Chtějí zapojit děti a rodiny, aby netrávily čas doma u počítače a v obchodních centrech.
Aktivity, kdy rodina tráví společné chvíle, při sportu. Je to výdaj do něčeho, co má smysl.
pí Nová: V minulosti se řešili věci (důležité), na které neměli peníze. Na kluzišti byly časové bloky,
kdy se upravovala plocha = typ pro pana ředitele Koupaliště, aby se rozmyslel, jak časově naplánovat
(omezení bruslení, platba).
p. Svrčina: Je to nutné, aby se upravil led. Je to i u Olympie. Kdy se bude upravovat led - je to veřejně
dostupná informace = uvedeno v ceníku.
pí Nová: Kluziště nebylo využité.
p. starosta: Musí být časové bloky = garance kvality ledu dodavatele. Odpolední blok - přesunutí,
posunout čas (konec pracovní doby; konec školy). Řešili s p. ředitelem Svrčinou, p. MS Boulou,
zabývali se tím na radě.
p. MS Boula: Příspěvek na činnost p. o. Koupaliště - zajištění kluziště + oprava dna bazénu.
p. Svrčina: Výměna fólie - 10 let (nutno odstranit). Využijí k přerovnání dna, odstranění nerovností,
aby bylo bez hrbolů. Byl zakoupen robotický vysavač, aby mohl pracovat - nelze na nerovném
povrchu. Dále umístění protiskluzové fólie do mělké části bazénu (zvýšení bezpečnosti).
Mgr. Ing. Kypr: Dotaz na opravu vodovodního potrubí ZŠ Bednářova?
p. starosta: Potrubí prasklo, část je opravena. Rozvody jsou v žalostném stavu. Prasklo ve zdi ve
škole. 1. 9. musela být odložena výuka - do 2. 9. havárie byla opravena. Rozvody jsou špatné = zralé
na celkovou výměnu.
Ing. Bártová (vedoucí FO): Částka 700.000,- Kč bez DPH.
p. starosta: Do 2 pater, přidaly do chráničky nebylo to jednoduché.
V 18:21:55 předsedající zahájil hlasování o návrhu usnesení (navrhovatel: "David Grund") v tomto
znění:
ZMČ Brno-jih bere na vědomí provedení RO č. 7/2024 – viz příloha.

Hlasování
pro: (10) Ing. Antonín Trčálek, Ing. Richard Vašíček, Ing. David Grund, Karel Potáček, JUDr. Alena Tomková, Ing.

arch. Jakub Holas, Lukáš Boula, Mgr. Iva Paďourková, Filip Slaný, Ing. Jaroslav Trepeš
proti (0)
zdržel se: (3) Mgr. Petra Česalová, Dita Nová, Mgr. Ing. Daniel Kypr

nehlasoval: (6) Jiří Doležel, Mgr. Josef Haluza, Jaroslava Hauserová, Veronika Kobylková, Roman Rektořík, MVDr. Jan
Kožíšek

Návrh byl přijat jako usnesení číslo: UZ-86-5/24
zodpovídá: Jindra Bártová
termín: 25. 7. 2024

Projednávání bodu bylo ukončeno v 18:22:01

11. Rozpočtové opatření č. 8/2024
Předkladatel: Ing. David Grund
Projednávání bodu bylo zahájeno v 18:22:06 (zvuk. záznam 1:18:41 - 1:19:56)
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Důvodová zpráva:
Komentář rozpočtového opatření PŘÍJMY:- neinvestiční transfer z JmK na dovybavení JSDH
Přízřenice; neinvestiční transfer od vlastního města na náklady spojené s provozem SVČ Sluníčko při
ZŠ TuháčkovaKomentář rozpočtového opatření VÝDAJE:- navýšení příspěvku na provoz na výdaje
spojené s provozem SVČ Sluníčko při ZŠ Tuháčkova; navýšení položky drobného dlouhodobého
hmotného majetku do 40 tis. Kč na dovybavení JSDH Přízřenice hrazené z dotace JmK; navýšení
neinvestiční položky na opravy silnic, konkrétně polních cest v Přízřenicích mezi ulicemi Moravanská
a Zelná; navýšení investiční položky na akci „Kontejnerová stání“ – podzemní, ul. Lomená a ostatní
přesuny mezi položkami rozpočtové skladby dle potřeb a požadavků ÚMČ Brno-jih.
Vysvětlivky: ZŠ – základní škola; JSDH – jednotka sboru dobrovolných hasičů; DDHM – drobný
dlouhodobý hmotný majetek; JmK – Jihomoravský kraj
Diskuze zahájena v 18:22:07
K tomuto bodu se vyjádřili: Ing. David Grund
V 18:23:15 předsedající zahájil hlasování o návrhu usnesení (navrhovatel: "David Grund") v tomto
znění:
ZMČ Brno-jih bere na vědomí provedení RO č. 8/2024 – viz příloha.

Hlasování

pro:
(19) Ing. Antonín Trčálek, Mgr. Iva Paďourková, Ing. arch. Jakub Holas, Lukáš Boula, Ing. Richard Vašíček,
JUDr. Alena Tomková, Karel Potáček, Mgr. Ing. Daniel Kypr, Ing. Jaroslav Trepeš, Mgr. Petra Česalová, Ing.
David Grund, Filip Slaný, Dita Nová, Jaroslava Hauserová, Roman Rektořík, Mgr. Josef Haluza, Veronika
Kobylková, MVDr. Jan Kožíšek, Jiří Doležel

proti (0)
zdržel se: (0)
nehlasoval: (0)

Návrh byl přijat jako usnesení číslo: UZ-87-5/24
zodpovídá: Jindra Bártová
termín: 22. 8. 2024

Projednávání bodu bylo ukončeno v 18:23:21

12. Rozpočtové opatření č. 9/2024
Předkladatel: Ing. David Grund
Projednávání bodu bylo zahájeno v 18:23:26 (zvuk. záznam 1:20:01 - 1:21:03)
Důvodová zpráva:
Komentář rozpočtového opatření PŘÍJMY:
- neinvestiční transfer z MFČR VPS SR – Volby do ZJmK a Senátu Parlamentu ČR; navýšení příjmů z
místních poplatků za veřejné prostranství
Komentář rozpočtového opatření VÝDAJE:
- navýšení neinvestičních výdajových položek spojených s konáním voleb do ZJmK a Senátu
Parlamentu ČR; navýšení neinvestiční položky ostatních výdajů jinde nezařaditelných ve výši
dobropisu z minulých let od společnosti Pražská plynárenská a.s.; navýšení investiční položky na akci
„Ocelový podstavec pro umělecká díla“; přesun mezi investičními položkami bytového odboru na akci
„Vybudování kamerového systému v obecních bytových domech“ a ostatní přesuny mezi položkami
rozpočtové skladby dle potřeb a požadavků ÚMČ Brno-jih.
Vysvětlivky: MFČR – Ministerstvo financí České republiky; SR – Státní rozpočet; ZJmK –
Zastupitelstvo Jihomoravského kraje; OOV – ostatní osobní výdaje; j. n. – jinde nespecifikované

Diskuze zahájena v 18:23:27
K tomuto bodu se vyjádřili: Ing. David Grund
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V 18:24:19 předsedající zahájil hlasování o návrhu usnesení (navrhovatel: "David Grund") v tomto
znění:
ZMČ Brno-jih schvaluje provedení RO č. 9/2024 – viz příloha.

Hlasování
pro: (10) Ing. arch. Jakub Holas, Lukáš Boula, Ing. Jaroslav Trepeš, Ing. David Grund, Ing. Antonín Trčálek, Ing.

Richard Vašíček, Mgr. Iva Paďourková, Filip Slaný, Karel Potáček, JUDr. Alena Tomková

proti (6) Mgr. Josef Haluza, Veronika Kobylková, Jaroslava Hauserová, Jiří Doležel, MVDr. Jan Kožíšek, Roman
Rektořík

zdržel se: (0)
nehlasoval: (3) Mgr. Ing. Daniel Kypr, Dita Nová, Mgr. Petra Česalová

Návrh byl přijat jako usnesení číslo: UZ-88-5/24
zodpovídá: Jindra Bártová
termín: 20. 9. 2024

Projednávání bodu bylo ukončeno v 18:24:28

13. Rozpočtový výhled MČ Brno-jih na období let 2026-2030
Předkladatel: Ing. David Grund
Projednávání bodu bylo zahájeno v 18:24:34 (zvuk. záznam 1:21:09 - 1:21:43)
Důvodová zpráva:
Zastupitelstvo města Brna na svém Z9/18. zasedání konaném dne 18.06.2024 schválilo „Rozsah a
strukturu střednědobého výhledu rozpočtu města Brna na období 2026-2030“. V souladu se
schváleným výše uvedeným materiálem a ustanovením § 3 zákona č. 250/2000 Sb., o rozpočtových
pravidlech územních rozpočtů jsme vypracovali návrh střednědobého výhledu rozpočtu MČ Brno-jih
– viz příloha.
Dle ustanovení čl. 76 odstavec 3 Statutu města Brna zastupitelstvo městské části schválí
střednědobý výhled rozpočtu každoročně do 30.09. Střednědobý výhled rozpočtu se každoročně
aktualizuje. Tabulky pro sestavení střednědobého výhledu rozpočtu zasílá MMB ORF.
Ve střednědobém výhledu rozpočtu je odhad příjmů, který byl proveden na základě zkušeností z
minulých let a rámcového odhadu daňového a inflačního vývoje i s ohledem na celosvětovou
ekonomickou situaci.
Výše kapitálových výdajů se bude odvíjet podle množství volných finančních zdrojů na
financování investičních akcí i s ohledem na celkové hospodaření MČ Brno-jih.
Diskuze zahájena v 18:24:35
V 18:25:00 předsedající zahájil hlasování o návrhu usnesení (navrhovatel: "David Grund") v tomto
znění:
ZMČ Brno-jih schvaluje Střednědobý výhled rozpočtu MČ Brno-jih na období 2026-2030 v daném
rozsahu - viz příloha.

Hlasování

pro:
(19) Mgr. Iva Paďourková, Mgr. Ing. Daniel Kypr, Mgr. Josef Haluza, Ing. Antonín Trčálek, Veronika
Kobylková, Lukáš Boula, Ing. David Grund, Roman Rektořík, MVDr. Jan Kožíšek, Jaroslava Hauserová, Ing.
Richard Vašíček, Ing. arch. Jakub Holas, Karel Potáček, JUDr. Alena Tomková, Ing. Jaroslav Trepeš, Mgr.
Petra Česalová, Dita Nová, Filip Slaný, Jiří Doležel

proti (0)
zdržel se: (0)
nehlasoval: (0)

Návrh byl přijat jako usnesení číslo: UZ-89-5/24
zodpovídá: Jindra Bártová
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termín: 20. 9. 2024

Projednávání bodu bylo ukončeno v 18:25:08

14. Projednání žádosti o uzavření splátkového kalendáře na
nedoplatek za vyúčtování služeb za rok 2023
Předkladatel: Ing. Antonín Trčálek
Projednávání bodu bylo zahájeno v 18:25:14 (zvuk. záznam 1:21:49 - 1:22:56)
Důvodová zpráva:
Žádost si podává nájemkyně ██████████████, bytem č.██, 2+1, Za školou 651/9, 617 00 Brno.
Jedná se o dluh z vyúčtovaných služeb za rok 2023 v celkové částce 11 178,- Kč. Z vyúčtování za rok
2022 vyplýval žadatelce přeplatek, který ve stanovené lhůtě nijak nerozporovala. Při dalším
vyúčtování za rok 2023 žadatelce vznikl vysoký nedoplatek. Žadatelka navrhuje splácet nedoplatek
po 500,- Kč za měsíc. Nyní je hlášena na ÚP a z toho důvodu není schopna splácet vyšší měsíční
splátku.
Diskuze zahájena v 18:25:15
K tomuto bodu se vyjádřili: Ing. Antonín Trčálek
V 18:26:09 předsedající zahájil hlasování o návrhu usnesení (navrhovatel: "Antonín Trčálek") v tomto
znění:
ZMČ Brno-jih schvaluje uzavření splátkového kalendáře s nájemkyní paní ████████████████
█

Hlasování

pro:
(19) Ing. David Grund, Ing. Richard Vašíček, Ing. arch. Jakub Holas, Mgr. Iva Paďourková, Karel Potáček,
JUDr. Alena Tomková, MVDr. Jan Kožíšek, Ing. Antonín Trčálek, Ing. Jaroslav Trepeš, Veronika Kobylková,
Mgr. Josef Haluza, Dita Nová, Lukáš Boula, Filip Slaný, Mgr. Ing. Daniel Kypr, Roman Rektořík, Jaroslava
Hauserová, Mgr. Petra Česalová, Jiří Doležel

proti (0)
zdržel se: (0)
nehlasoval: (0)

Návrh byl přijat jako usnesení číslo: UZ-90-5/24
zodpovídá: Petra Krejsková
termín: 3. 10. 2024

Projednávání bodu bylo ukončeno v 18:26:21

15. Žádost MO MMB o vyjádření k nabytí pozemku p. č. 541/2 v k.
ú. Přízřenice
Předkladatel: Ing. arch. Jakub Holas
Projednávání bodu bylo zahájeno v 18:26:27 (zvuk. záznam 1:23:02 - 1:24:41)
Důvodová zpráva:
Na MO MMB, Malinovského náměstí 3, 601 67 Brno se obrátila s nabídkou prodeje pozemku p. č.
541/2 v k. ú. Přízřenice Správa železnic, státní organizace. V nabídce uvedla, že se jedná o zbytný
majetek. MO MMB nyní žádá městskou část Brno-jih o vyjádření k nabytí výše uvedeného pozemku.
Diskuze zahájena v 18:26:28
K tomuto bodu se vyjádřili: Ing. arch. Jakub Holas
V 18:27:55 předsedající zahájil hlasování o návrhu usnesení (navrhovatel: "Jakub Holas") v tomto
znění:
ZMČ Brno-jih doporučuje nabytí pozemku p. č. 541/2 v k. ú. Přízřenice do vlastnictví statutárního
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města Brna a současně nesouhlasí se svěřením pozemku p. č. 541/2 v k. ú. Přízřenice MČ Brno-jih.
ZMČ Brno-jih ukládá MO písemně vyrozumět žadatele.

Hlasování

pro:
(19) Lukáš Boula, Mgr. Iva Paďourková, Ing. arch. Jakub Holas, Ing. Antonín Trčálek, Ing. Jaroslav Trepeš,
Ing. David Grund, Veronika Kobylková, Ing. Richard Vašíček, JUDr. Alena Tomková, Dita Nová, Mgr. Josef
Haluza, Jiří Doležel, Roman Rektořík, Mgr. Ing. Daniel Kypr, Karel Potáček, Filip Slaný, MVDr. Jan Kožíšek,
Mgr. Petra Česalová, Jaroslava Hauserová

proti (0)
zdržel se: (0)
nehlasoval: (0)

Návrh byl přijat jako usnesení číslo: UZ-91-5/24
zodpovídá: Martin Landa
termín: 3. 10. 2024

Projednávání bodu bylo ukončeno v 18:28:06

16. Žádost o vyjádření k využití předkupního práva, stavba - garáž
bez č. p./č. e. v k. ú. Komárov
Předkladatel: Ing. arch. Jakub Holas
Projednávání bodu bylo zahájeno v 18:28:19 (zvuk. záznam 1:24:54 - 1:25:29)
Důvodová zpráva:
Žádost MO MMB, Malinovského nám. 3, 601 67 Brno o vyjádření k využití předkupního práva k
nemovitosti (stavby garáže bez č.p./č.e.) na pozemku p. č. 474/38 v k. ú. Komárov, ve vlastnictví
SMB.
Diskuze zahájena v 18:28:20
V 18:28:44 předsedající zahájil hlasování o návrhu usnesení (navrhovatel: "Jakub Holas") v tomto
znění:
ZMČ Brno-jih doporučuje ZMB nesouhlasit s využitím předkupního práva k nemovitosti, stavby
garáže bez č. p./č. e. na pozemku p. č. 474/38 v k. ú. Komárov z úrovně SMB.
ZMČ Brno-jih ukládá majetkovému odboru písemně vyrozumět žadatele.

Hlasování

pro:
(19) Roman Rektořík, Ing. Antonín Trčálek, Mgr. Josef Haluza, Ing. Jaroslav Trepeš, Ing. David Grund, Ing.
Richard Vašíček, Veronika Kobylková, Lukáš Boula, Mgr. Iva Paďourková, Filip Slaný, Ing. arch. Jakub Holas,
MVDr. Jan Kožíšek, Jaroslava Hauserová, Dita Nová, Mgr. Ing. Daniel Kypr, Karel Potáček, JUDr. Alena
Tomková, Jiří Doležel, Mgr. Petra Česalová

proti (0)
zdržel se: (0)
nehlasoval: (0)

Návrh byl přijat jako usnesení číslo: UZ-92-5/24
zodpovídá: Martin Landa
termín: 3. 10. 2024

Projednávání bodu bylo ukončeno v 18:28:54

17. Žádost o směnu pozemků společnosti Monsta Brno, spol. s r. o.
Projednání bodu bylo staženo.
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18. Žádost MO MMB o vyjádření ke směně pozemků v k. ú. Horní
Heršpice a k. ú. Dolní Heršpice
Projednání bodu bylo staženo.

19. Návrh obecně závazné vyhlášky statutárního města Brna č.
X/2024 - Statut města Brna
Předkladatel: Ing. David Grund
Projednávání bodu bylo zahájeno v 18:29:04 (zvuk. záznam 1:25:39 - 1:31:30)
Důvodová zpráva:
V souladu s článkem 77 odst. 3 a 4 Statutu města Brna se předkládá Radě MČ Brno-jih k zaujetí
stanoviska návrh novelizace Statutu města Brna. Jedná se o návrh OZV č. X/2024, kterou se mění a
doplňuje OZV statutárního města Brna č. 20/2001, kterou se vydává Statut města Brna, ve znění
pozdějších vyhlášek. Stanovisko MČ je nutné zaslat nejpozději v termínu do 11.10.2024.Předloženo
do RMČ Brno-jih č. 32/2024 dne 04.09.2024 - staženo z jednání.
Projednáno na RMČ Brno-jih č. 33/2024 dne 11.09.2024. RMČ Brno-jih souhlasí s předloženým
zněním návrhu obecně závazné vyhlášky statutárního města Brna č. X/2024, kterou se mění a
doplňuje obecně závazná vyhláška statutárního města Brna č. 20/2001, kterou se vydává Statut
města Brna, ve znění pozdějších vyhlášek. RMČ Brno-jih předkládá návrh OZV ZMČ Brno-jih k
projednání.
Projednáno na RMČ Brno-jih č. 34/2024 dne 18.09.2024. RMČ Brno-jih projednala a souhlasí s
předloženým zněním návrhu obecně závazné vyhlášky statutárního města Brna č. X/2024, kterou se
mění a doplňuje obecně závazná vyhláška statutárního města Brna č. 20/2001, kterou se vydává
Statut města Brna, ve znění pozdějších vyhlášek, s výjimkou návrhu článku 25 odst. 1, písm. e) a
návrhu úpravy článku 26 odst. 1, písm. c). RMČ Brno-jih předkládá návrh OZV ZMČ Brno-jih k
projednání.
Diskuze zahájena v 18:29:05
K tomuto bodu se vyjádřili: Ing. David Grund, Mgr. Ing. Daniel Kypr, Mgr. Josef Haluza, Ing. arch.
Jakub Holas, Mgr. Vladimír Vařeka
p. starosta: Návrh usnesení (NU) "A" - schválení bez výhrad. Návrh usnesení (NU) "B" - výhrada k
článku 25 a 26. Týká se uzavírání plánovací smlouvy (PS) mezi developerem a městem = snaha o
vyřazení článků (bodů) z návrhu Statutu města Brna. Schvaluje Město. Všechny MČ se vyjadřují. MČ
- pouze záměry v celoměstském významu. Jednání město x developer. Nevěří, že se to podaří.
p. MS Holas: Už teď se vyjadřujeme (snaha o větší informovanost ohledně jednání, smluv).
Mgr. Ing. Kypr: Dotaz na projednání na Sněmu starostů?
p. starosta: Budeme o tom jednat na Sněmu starostů. Obdobně jako se jednalo o Stavebních úřadech
(SÚ).
Mgr. Haluza: Měl problém s přihlašováním do diskuse (technický problém). Chtěl se zeptat na totéž -
na Sněm starostů.
p. starosta: Ještě nebylo na Sněmu starostů (pozn. 16. jednání Sněmu starostů - 26. 9. 2024).
p. tajemník: V materiálu předloženém u prezence byl ponechán z technických důvodů NU "A". NU
"B" - výhrady čl. 25 a 26.
V 18:34:43 předsedající zahájil hlasování o návrhu usnesení "B" (navrhovatel: "David Grund") v
tomto znění:
ZMČ Brno-jih projednalo a souhlasí s předloženým zněním návrhu obecně závazné vyhlášky
statutárního města Brna č. X/2024, kterou se mění a doplňuje obecně závazná vyhláška
statutárního města Brna č. 20/2001, kterou se vydává Statut města Brna, ve znění pozdějších
vyhlášek, s výjimkou návrhu článku 25 odst. 1, písm. e) a návrhu úpravy článku 26 odst. 1, písm. c).

Hlasování
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pro:
(19) Mgr. Josef Haluza, Ing. Antonín Trčálek, Ing. arch. Jakub Holas, Roman Rektořík, Ing. David Grund,
Mgr. Petra Česalová, Karel Potáček, Jaroslava Hauserová, Mgr. Iva Paďourková, Veronika Kobylková, JUDr.
Alena Tomková, Lukáš Boula, Dita Nová, Ing. Richard Vašíček, MVDr. Jan Kožíšek, Jiří Doležel, Filip Slaný,
Mgr. Ing. Daniel Kypr, Ing. Jaroslav Trepeš

proti (0)
zdržel se: (0)
nehlasoval: (0)

Návrh byl přijat jako usnesení číslo: UZ-93-5/24
zodpovídá: Vladimír Vařeka
termín: 19. 9. 2024

Projednávání bodu bylo ukončeno v 18:34:55

20. Návrh obecně závazné vyhlášky statutárního města Brna o
místních poplatcích
Předkladatel: Ing. David Grund
Projednávání bodu bylo zahájeno v 18:35:06 (zvuk. záznam 1:31:41 - 1:32:11)
Důvodová zpráva:
S účinností od 01.01.2025 se předpokládá vydání nové obecně závazné vyhlášky statutárního města
Brna o místních poplatcích. Nová OZV by měla v zásadě kopírovat dosavadní OZV, nenavrhujeme
změny.
Materiál byl projednán na 30. schůzi RMČ Brno-jih konané dne 21.08.2023 pod UR-569-30/24, kdy
RMČ Brno-jih souhlasila s návrhem obecně závazné vyhlášky o místních poplatcích č. xx/2024 bez
připomínek.
Diskuze zahájena v 18:35:07
K tomuto bodu se vyjádřili: Jaroslava Hauserová
pí Hauserová: Už tu návrh byl, teď znovu - a snižujeme.
V 18:35:26 předsedající zahájil hlasování o návrhu usnesení (navrhovatel: "David Grund") v tomto
znění:
ZMČ Brno-jih schvaluje návrh obecně závazné vyhlášky o místních poplatcích č. xx/2024 bez
připomínek.
ZMČ Brno-jih ukládá Odboru životního prostředí písemně vyrozumět Odbor rozpočtu a financování
MMB.

Hlasování

pro:
(19) Lukáš Boula, Mgr. Josef Haluza, Mgr. Iva Paďourková, Veronika Kobylková, Roman Rektořík, Ing.
Richard Vašíček, MVDr. Jan Kožíšek, Ing. Jaroslav Trepeš, Jiří Doležel, Ing. David Grund, Ing. arch. Jakub
Holas, Karel Potáček, Jaroslava Hauserová, JUDr. Alena Tomková, Ing. Antonín Trčálek, Dita Nová, Mgr. Ing.
Daniel Kypr, Mgr. Petra Česalová, Filip Slaný

proti (0)
zdržel se: (0)
nehlasoval: (0)

Návrh byl přijat jako usnesení číslo: UZ-94-5/24
zodpovídá: Lukáš Rusler
termín: 3. 10. 2024

Projednávání bodu bylo ukončeno v 18:35:36
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21. Informace o připravovaných změnách ve výkonu sociálně-
právní ochrany dětí na území města Brna od 1. 1. 2025
Předkladatel: Mgr. Iva Paďourková
Projednávání bodu bylo zahájeno v 18:35:46 (zvuk. záznam 1:32:21 - 1:33:31)
Důvodová zpráva:
Informace statutárního města Brna, 3. náměstka primátorky, JUDr. Roberta Kerndla a tajemníka
MMB, Ing. Olivera Pospíšila, MPA, o připravované reformě organizace výkonu sociálně-právní
ochrany dětí na území města Brna od 1. ledna 2025.
Důvod reformy:
- Systém organizace OSPOD v Brně není v souladu s právním řádem ČR zejména tím, že na MMB
kombinuje v jednom oddělení výkon státní správy I. a II. stupně. Tím je porušena jedna ze základních
právních zásad.
- Hlavní znaky výkonu SPOD ve městě Brně jsou složitost a nesystémovost.
- Zásadním problémem systému SPOD v Brně je i nerovnoměrné vytížení jeho 24 výkonných
jednotek.
- Celý model výkon SPOD ve městě Brně je extrémně finančně náročný.
- OSPOD v Brně trpí odbornou a personální disproporčností.
- Dělení pravomocí na úseku náhradní rodinné péče mezi OSPOD ÚMČ a specializované pracoviště
MMB podléhá mnohočetným opakovaným zásahům v závislosti na změnách právní úpravy celého
odvětví SPOD.
- Aktuálně je ve 3. čtení legislativního procesu Poslanecké sněmovny 47. novela zákona o sociálně-
právní ochraně dětí, která přinese změny pravidel takového charakteru, kdy by bylo nutné za
současného rozdělení kompetencí v Brně opětovně přerozdělit činnosti mezi OSPOD ÚMČ a MMB a
celý proces zakončit změnou Statutu města Brna.
Za účelem naplnění shora popsaných cílů se MMB rozhodl vyčlenit ze své kompetence činnosti I.
stupně (tzn. náhradní rodinnou péči) a svěřit je do působnosti úřadů městských částí vykonávajících
agendu SPOD za použití územního principu dle místě trvalého pobytu dítěte.
Diskuze zahájena v 18:35:47
V 18:36:45 předsedající zahájil hlasování o návrhu usnesení (navrhovatel: "Iva Paďourková") v tomto
znění:
Zastupitelstvo MČ Brno-jih bere na vědomí informace vyplývající z dopisu statutárního města Brna,
3. náměstka primátorky JUDr. Roberta Kerndla a tajemníka MMB Ing. Olivera Pospíšila, MPA, č.j.
MMB/0320497/2024 ze dne 17. června 2024.

Hlasování

pro:
(19) Ing. Richard Vašíček, Roman Rektořík, Ing. Jaroslav Trepeš, Mgr. Josef Haluza, Ing. Antonín Trčálek,
Veronika Kobylková, Jaroslava Hauserová, Ing. arch. Jakub Holas, Ing. David Grund, MVDr. Jan Kožíšek, Jiří
Doležel, Lukáš Boula, Filip Slaný, Karel Potáček, JUDr. Alena Tomková, Dita Nová, Mgr. Ing. Daniel Kypr,
Mgr. Iva Paďourková, Mgr. Petra Česalová

proti (0)
zdržel se: (0)
nehlasoval: (0)

Návrh byl přijat jako usnesení číslo: UZ-95-5/24
zodpovídá: Jana Večeřová
termín: 3. 10. 2024

Projednávání bodu bylo ukončeno v 18:36:56

22. Informace o připravovaných změnách u vybraných MČ k
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přenesení výkonu sociálně-právní ochrany dětí na území města
Brna k 1. 1. 2025
Předkladatel: Mgr. Iva Paďourková
Projednávání bodu bylo zahájeno v 18:37:05 (zvuk. záznam 1:33:40 - 1:36:46)
Důvodová zpráva:
Informace Statutárního města Brna, tajemníka MMB, Ing. Olivera Pospíšila, MPA o připravovaných
změnách u vybraných MČ k přenesení výkonu SPOD na území města Brna k 1. 1. 2025.
MMB rozhodl vyčlenit ze své kompetence činnosti I. stupně (tzn. náhradní rodinnou péči) a svěřit je
do působnosti všech MČ vykonávajících agendu SPOD za použití územního principu dle místa
trvalého pobytu dítěte. Náhradní rodinné péče přejde na všechny MČ vykonávající SPOD, tj. na 23
MČ (od 1. 1. 2025 19 MČ). OSPOD MMB bude nadále vykonávat správní činnost jako správní orgán
II. stupně. Tato dílčí reforma bude provedena pomocí změny statutu a organizačního řádu. MMB
uvažuje o přechodu celkem osmi sociálních pracovníků NRP z pracovního poměru MMB do
pracovních poměrů vybraných OSPOD ÚMČ (Brno-střed, Brno-Židenice a Brno-Královo Pole). Změny
se budou dotýkat i dalších městských částí, kdy je navrhováno, aby došlo u vybraných městských
částí k přenesení výkonu SPOD na větší/sousední, včetně přesunu pracovních míst. Od 1. 1. 2025 by
tak měl ÚMČ Brno-Kohoutovice vykonávat SPOD pro ÚMČ Brno-Jundrov, ÚMČ Brno-Slatina by měl
vykonávat SPOD pro ÚMČ Brno-Tuřany, ÚMČ Brno-jih by měl vykonávat SPOD pro ÚMČ Brno-
Chrlice, ÚMČ Brno-Bystrc pro ÚMČ Brno-Žebětín a ÚMČ Brno-Kníničky. Současně by byly
převedeny na nové pracoviště i funkční místa, kdy se počítá pro každou městskou část s přesunem 1
funkčního místa s úvazkem 1,0. Sloučením malých OSPOD ÚMČ s většími dojde ke srovnání
vytíženosti sloučených OSPOD ÚMČ, tudíž se nedoporučuje zřízení detašovaných pracovišť.
Diskuze zahájena v 18:37:06
K tomuto bodu se vyjádřili: Mgr. Iva Paďourková, Ing. David Grund, Mgr. Ing. Daniel Kypr, Bc. Jana
Večeřová
p. starosta: Bude to mít dopad na naši MČ, budeme vykonávat pro MČ Brno-Chrlice = zefektivnění.
pí MS Paďourková: Požádala vedoucí Referátu sociálních věcí ÚMČ Brno-jih, paní Bc. Janu
Večeřovou o vyjádření (upřesnění).
Bc. Jana Večeřová: Dojde ke změně od 1. 1. 2025. Náhradní rodinnou péči doposud vykonával
OSPOD MMB, Koliště = automaticky budou vykonávat ÚMČ. MČ Brno-jih bude vykonávat tuto
agendu i pro MČ Brno-Chrlice.
V 18:40:04 předsedající zahájil hlasování o návrhu usnesení (navrhovatel: "Iva Paďourková") v tomto
znění:
Zastupitelstvo MČ Brno-jih bere na vědomí informace vyplývající z dopisu Statutárního města Brna,
tajemníka MMB, Ing. Olivera Pospíšila, MPA, ze dne 1. července 2024.

Hlasování

pro:
(19) Ing. Richard Vašíček, Ing. Antonín Trčálek, Lukáš Boula, Mgr. Josef Haluza, Karel Potáček, Mgr. Petra
Česalová, Mgr. Iva Paďourková, Ing. David Grund, Ing. Jaroslav Trepeš, Veronika Kobylková, Filip Slaný,
Jaroslava Hauserová, Mgr. Ing. Daniel Kypr, Ing. arch. Jakub Holas, Jiří Doležel, Roman Rektořík, JUDr.
Alena Tomková, Dita Nová, MVDr. Jan Kožíšek

proti (0)
zdržel se: (0)
nehlasoval: (0)

Návrh byl přijat jako usnesení číslo: UZ-96-5/24
zodpovídá: Jana Večeřová
termín: 3. 10. 2024

Projednávání bodu bylo ukončeno v 18:40:11
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23. Žádost MČ Brno-jih - předkupní právo, k. ú. Horní Heršpice -
garáž bez č.p./č.e. na p. č. 824
Předkladatel: Ing. arch. Jakub Holas
Projednávání bodu bylo zahájeno v 18:40:20 (zvuk. záznam 1:36:55 - 1:37:48)
Důvodová zpráva:
Vlastníci stavby garáže bez č.p./č.e., postavené na pozemku p. č. 824 v k. ú. Horní Heršpice, ve
vlastnictví statutárního města Brna, doručili dne 28. 8. 2024 statutárnímu městu Brnu nabídku na
uplatnění předkupního práva k nabytí předmětné stavby s odkazem na ustanovení § 3056 zákona č.
89/2012 Sb., občanský zákoník, v platném znění (dále jen NOZ). Zákonná lhůta pro přijetí nabídky je
tříměsíční a je počítána od data jejího doručení s tím, že v případě využití nabídky je nutno v dané
lhůtě uhradit prodávajícímu kupní cenu (viz § 2148 NOZ). Nabídku předkupního práva je nezbytné v
zákonné lhůtě nejen projednat v Zastupitelstvu města Brna, ale je potřeba v této lhůtě rovněž
zaplatit nabízenou kupní cenu (nebylo-li dohodnuto jinak –viz § 2147 NOZ), jinak nabídku v tomto
případě nelze využít.
Diskuze zahájena v 18:40:21
V 18:41:04 předsedající zahájil hlasování o návrhu usnesení (navrhovatel: "Jakub Holas") v tomto
znění:
ZMČ Brno-jih doporučuje ZMB nesouhlasit s využitím předkupního práva k nemovitosti, stavby
stavby garáže bez č.p./č.e., postavené na pozemku p. č. 824 v k. ú. Horní Heršpice, ve vlastnictví
statutárního města Brna, z úrovně SMB. ZMČ Brno-jih ukládá majetkovému odboru vyrozumět
písemně žadatele.

Hlasování

pro:
(19) Mgr. Iva Paďourková, Ing. Richard Vašíček, Ing. David Grund, Ing. Antonín Trčálek, Mgr. Josef Haluza,
Veronika Kobylková, Lukáš Boula, Mgr. Ing. Daniel Kypr, Karel Potáček, JUDr. Alena Tomková, Ing. arch.
Jakub Holas, Jaroslava Hauserová, MVDr. Jan Kožíšek, Filip Slaný, Dita Nová, Ing. Jaroslav Trepeš, Roman
Rektořík, Mgr. Petra Česalová, Jiří Doležel

proti (0)
zdržel se: (0)
nehlasoval: (0)

Návrh byl přijat jako usnesení číslo: UZ-97-5/24
zodpovídá: Martin Landa
termín: 3. 10. 2024

Projednávání bodu bylo ukončeno v 18:41:13

24. Rozpočtové opatření č. 10/2024
Předkladatel: Ing. David Grund
Projednávání bodu bylo zahájeno v 18:41:19 (zvuk. záznam 1:37:54 - 2:19:59)
Důvodová zpráva:
Komentář rozpočtového opatření PŘÍJMY:
- navýšení ostatních nedaňových příjmů do předpokládané výše plnění rozpočtu roku 2024.
Komentář rozpočtového opatření VÝDAJE:
- navýšení výdajové položky neinvestičních transferů obcím pro město Krnov a město Jeseník
zasažených povodněmi v září roku 2024 a ostatní přesuny mezi položkami rozpočtové skladby dle
potřeb a požadavků ÚMČ Brno-jih.
Vysvětlivky: ZJ – záznamová jednotka
Diskuze zahájena v 18:41:20
K tomuto bodu se vyjádřili: Ing. David Grund, Mgr. Ing. Daniel Kypr, Lukáš Boula, Ing. Jindra
Bártová, Mgr. Josef Haluza, Dita Nová
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p. starosta: Provádí se v důsledku povodní, které proběhly. Nemáme jinou kapacitu, jak pomoci
zasaženým obcím (lidské kapacity = potřebujeme i tady). Projevujeme tím sounáležitost s těmi
nejvíce postiženými obcemi. Poté vyzval členy zastupitelstva k rozpravě ke všem třem bodům (RO č.
10/2024, Darovací smlouva městu Krnov, Darovací smlouva městu Jeseník).
Mgr. Ing. Kypr: Návrh na zvýšení částky darovacích smluv na 250.000,- Kč každému městu. Když
máme tolik peněz pro Koupaliště. Peníze máme na to, abychom jim pomohli.
p. starosta: I těch 300.000,- Kč, které chceme darovat jsme měli naplánovány použít jinde (kulturní
akce, zkrášlení veřejného prostoru). Uvolnili jsme je, ale bereme peníze našim občanům. 150.000,-
Kč/1 obec je velká částka. Město Brno poslalo 100.000,- Kč. Je to na MČ nadstandardní mimořádná
částka.
p. MS Boula: Probíhala ohledně toho debata na radě (110.000,- Kč - MČ Brno-Židenice, MMB menší
částka než my) = raritní částka.
p. starosta: MMB pomáhá i prostřednictvím svých firem, nejenom finančně.
Mgr. Ing. Kypr: Cena za 1 podstavec na umělecká díla. Peníze v rozpočtu jsou. Už jsme schválili
podstavec. Můžeme být rarita.
p. starosta: Můžeme dát i milion.
Mgr. Ing. Kypr: Ztrátová položka - Koupaliště.
p. MS Boula + p. starosta: Návrh 500.000,- Kč?
p. starosta: Požaduje po p. Mgr. Ing. Kyprovi předložení písemného návrhu. Musela by se rovněž
upravit příloha.
Ing. Bártová: Musely by se upravit všechny tři body (RO, Darovací smlouvy). Musela by rovněž někde
najít finanční částku - na úkor něčeho jiného.
Mgr. Ing. Kypr: Přílohy se opraví - někde se částka najde.
p. starosta: Navrhl 2 minuty - pauza.
Mgr. Haluza: Doporučil pauzu 3 minuty.
Ing. Bártová: Musí být uvedena položka, ze které by se vzalo.
p. starosta: Takovýto návrh - "nehlasovatelný". Hlasování o původním návrhu usnesení?
Mgr. Haluza: Technická připomínka. Pokud by byly body takto řazeny - vhodné přehodit a odhlasovat
další body (darovací smlouvy).
p. starosta: Nemůžeme přidělovat peníze, které nemáme (musí být schváleny v RO). Problém -
Darovací smlouvy v této výši musí schvalovat ZMČ. Nemůžeme schválit darovací smlouvy, na které
nemáme peníze v rozpočtu. Shoda většiny, kolik mají dát, není. Co s tím? Prostor pro debatu ohledně
darovacích smluv (DS) nebyl = přišlo pozdě (projednáno a schváleno na radě 18.09.2024). Musí se
nachystat nové RO.
Mgr. Haluza: Návrh na přestávku v délce trvání 5ti minut.
V 18:51:09 Mgr. Josef Haluza podal procedurální návrh na přerušení jednání.
Jednání přerušeno 19.09.2024 v 18:51:14
Jednání obnoveno 19.09.2024 v 18:57:12
V 19:04:38 p. starosta podal procedurální návrh na přerušení jednání v délce 10ti minut:
Hlasování
pro: (0)
proti (0)
zdržel se: (0)

nehlasoval:
(19) Ing. David Grund, Ing. arch. Jakub Holas, Ing. Antonín Trčálek, Lukáš Boula, Mgr. Iva Paďourková, Ing.
Richard Vašíček, Karel Potáček, JUDr. Alena Tomková, Filip Slaný, Ing. Jaroslav Trepeš, Jiří Doležel, Mgr. Josef
Haluza, Jaroslava Hauserová, Veronika Kobylková, Mgr. Ing. Daniel Kypr, Dita Nová, Roman Rektořík, MVDr.
Jan Kožíšek, Mgr. Petra Česalová

Návrh byl přijat

Jednání přerušeno 19.09.2024 v 19:05:23
Jednání obnoveno 19.09.2024 v 19:20:05
V 19:22:19 předsedající zahájil hlasování o návrhu usnesení "B" (navrhovatel: "David Grund") v
tomto znění:
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ZMČ Brno-jih schvaluje provedení RO č. 10/2024 - varianta B - viz příloha.

Hlasování
pro: (6) Mgr. Petra Česalová, Mgr. Ing. Daniel Kypr, Dita Nová, Roman Rektořík, Jiří Doležel, Veronika Kobylková
proti (2) Mgr. Iva Paďourková, Ing. Jaroslav Trepeš

zdržel se: (7) Ing. Antonín Trčálek, Lukáš Boula, Ing. arch. Jakub Holas, Filip Slaný, Ing. Richard Vašíček, JUDr. Alena
Tomková, Karel Potáček

nehlasoval: (4) Ing. David Grund, Mgr. Josef Haluza, Jaroslava Hauserová, MVDr. Jan Kožíšek

Návrh nebyl přijat

V 19:23:09 předsedající zahájil hlasování o návrhu usnesení "A" (navrhovatel: "David Grund") v
tomto znění:
ZMČ Brno-jih schvaluje provedení RO č. 10/2024 - viz příloha.

Hlasování

pro:
(19) Ing. David Grund, Lukáš Boula, Ing. Antonín Trčálek, Ing. Richard Vašíček, Ing. Jaroslav Trepeš, Karel
Potáček, JUDr. Alena Tomková, Filip Slaný, Mgr. Iva Paďourková, Ing. arch. Jakub Holas, Mgr. Ing. Daniel
Kypr, Mgr. Petra Česalová, Dita Nová, Jiří Doležel, Veronika Kobylková, Roman Rektořík, Jaroslava
Hauserová, MVDr. Jan Kožíšek, Mgr. Josef Haluza

proti (0)
zdržel se: (0)
nehlasoval: (0)

Návrh byl přijat jako usnesení číslo: UZ-98-5/24
zodpovídá: Jindra Bártová
termín: 20. 9. 2024

Projednávání bodu bylo ukončeno v 19:23:24

25. Darovací smlouva - město Krnov
Předkladatel: Ing. David Grund
Projednávání bodu bylo zahájeno v 19:23:37 (zvuk. záznam 2:20:12 - 2:20:47)
Důvodová zpráva:
Vzhledem k ničivým povodním, které zasáhly severní Moravu v září roku 2024 se vedení radnice MČ
Brno-jih rozhodlo pro poskytnutí neinvestičního daru ve výši 150.000,00 Kč městu Krnov na jeho
obnovu a odstraňování následků těchto ničivých povodní.
Diskuze zahájena v 19:23:38
V 19:23:56 předsedající zahájil hlasování o návrhu usnesení (navrhovatel: "David Grund") v tomto
znění:
ZMČ Brno-jih schvaluje znění darovací smlouvy uzavírané mezi městem Krnov, zastoupeným
panem starostou Ing. Tomášem Hradilem, Hlavní náměstí 96/1, 794 01 Krnov a statutárním
městem Brnem-městskou částí Brno-jih, zastoupenou panem starostou Ing. Davidem Grundem,
Mariánské náměstí 13, 617 00 Brno a zároveň pověřuje starostu podpisem této smlouvy.

Hlasování

pro:
(19) Ing. David Grund, Ing. Richard Vašíček, JUDr. Alena Tomková, Roman Rektořík, Filip Slaný, Veronika
Kobylková, Karel Potáček, Ing. arch. Jakub Holas, Mgr. Josef Haluza, MVDr. Jan Kožíšek, Ing. Jaroslav
Trepeš, Mgr. Ing. Daniel Kypr, Ing. Antonín Trčálek, Jaroslava Hauserová, Mgr. Iva Paďourková, Lukáš
Boula, Dita Nová, Jiří Doležel, Mgr. Petra Česalová

proti (0)
zdržel se: (0)
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nehlasoval: (0)

Návrh byl přijat jako usnesení číslo: UZ-99-5/24
zodpovídá: Jindra Bártová
termín: 20. 9. 2024

Projednávání bodu bylo ukončeno v 19:24:12

26. Darovací smlouva - město Jeseník
Předkladatel: Ing. David Grund
Projednávání bodu bylo zahájeno v 19:24:16 (zvuk. záznam 2:20:51 - 2:21:36)
Důvodová zpráva:
Vzhledem k ničivým povodním, které zasáhly severní Moravu v září roku 2024 se vedení radnice MČ
Brno-jih rozhodlo pro poskytnutí neinvestičního daru ve výši 150.000,00 Kč městu Jeseník na jeho
obnovu a odstraňování následků těchto ničivých povodní.
Diskuze zahájena v 19:24:18
V 19:24:51 předsedající zahájil hlasování o návrhu usnesení (navrhovatel: "David Grund") v tomto
znění:
ZMČ Brno-jih schvaluje znění darovací smlouvy uzavírané mezi městem Jeseník, zastoupeným paní
starostkou Mgr. Bc. Zdeňkou Blišťanovou, Masarykovo náměstí 167/1, 790 01 Jeseník a
statutárním městem Brnem-městskou částí Brno-jih, zastoupenou panem starostou Ing. Davidem
Grundem, Mariánské náměstí 13, 617 00 Brno a zároveň pověřuje starostu podpisem této smlouvy.

Hlasování

pro:
(19) Ing. David Grund, Lukáš Boula, Ing. arch. Jakub Holas, Filip Slaný, Mgr. Petra Česalová, Veronika
Kobylková, JUDr. Alena Tomková, Ing. Antonín Trčálek, Ing. Richard Vašíček, Mgr. Iva Paďourková,
Jaroslava Hauserová, Roman Rektořík, Mgr. Ing. Daniel Kypr, MVDr. Jan Kožíšek, Karel Potáček, Jiří Doležel,
Ing. Jaroslav Trepeš, Dita Nová, Mgr. Josef Haluza

proti (0)
zdržel se: (0)
nehlasoval: (0)

Návrh byl přijat jako usnesení číslo: UZ-100-5/24
zodpovídá: Jindra Bártová
termín: 20. 9. 2024

Projednávání bodu bylo ukončeno v 19:25:01

27. Různé
Předkladatel: Ing. David Grund
Projednávání bodu bylo zahájeno v 19:25:09 (zvuk. záznam 2:21:44 - 2:46:50)
Diskuze zahájena v 19:25:10
K tomuto bodu se vyjádřili: Ing. David Grund, Mgr. Martin Landa, Mgr. Josef Haluza, Jiří Doležel,
Jaroslava Hauserová, Mgr. Ing. Daniel Kypr, Mgr. Petra Česalová
p. starosta: Představil přítomným nového vedoucího Majetkového odboru ÚMČ Brno-jih, pana Mgr.
Martina Landu. Má bohaté zkušenosti ze samosprávy, které úspěšně uplatňuje v rámci vedení MO. Je
tomu velice rád, že je zde stabilní vedení MO.
Mgr. Martin Landa (vedoucí MO): Poděkoval za možnost vést MO ÚMČ Brno-jih. Snaží se vést MO co
nejefektivněji = na 1. místě je občan.
Mgr. Haluza: 1) Připomínka - zápisy z RMČ, dochází ke zpoždění. Někde se "zadrhávají". Měly by
chodit včas, aby zastupitelé věděli, o tom, co se projednávalo a byli informováni. 2) Byl schválen nový
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Organizační řád ÚMČ Brno-jih. Požadavek rozeslat všem členům zastupitelstva. 3) Tabulka priorit -
co MČ požaduje po městě. 4) Obdržel e-mail o záměru slučování Komise výstavby a životního
prostředí (KV) a Komise pro hospodaření se svěřeným majetkem (MK). Dle jeh názoru je to
předčasné. Stačilo by, kdyby se KV přejmenovala na Komisi pro rozvoj a výstavbu a zabývala se
problematikou Územního plánu (ÚP). Příklad - dnešní body 17 + 18 byly staženy z důvodu ÚP.
Nechce se "rouhat", moc nepředpokládá, že by nový ÚP byl schválen v brzké době. MČ tam má věci
(v ÚP), které nebyly uplatněny. Je předpoklad, že investoři budou chtít měnit ÚP. Slučování komisí je
předčasné, realizovat až po schválení ÚP. MČ ho také bude chtít měnit. Majetková komise ať si řeší
pronájmy = je to předčasné. Je řada věcí, které jdou do obou komisí. Projednat nejdříve v KV, potom
MK může přihlédnout k jejich názoru a dle toho jednat. Chce požádat RMČ, aby toto zvážila. Práce
bude "mraky" po schválení ÚP. Stavební komise pro rozvoj = může řešit problémy s dopravou apod.
Zvážit sloučení.
p. starosta: Ještě nebyla fúze připravena (sloučení). Ohledně ÚP - v komisi není tolik specialistů
urbanistů a dopravních specialistů. Předpoklad schválení ÚP - konec letošního roku. Sloučení komisí
má být k 1. 1. 2025. Překryv by neměl být (sloučení komisí bude po schválení ÚP). Investiční
transfery - pošleme. Zápisy RMČ - snažíme se zefektivnit. Nyní prochází kontrolou jen jedním MS -
ověřovatelem a starostou.
pí Nová: Radu z 21.7. 2024 obdrželi až 2. září.
p. starosta: Byly dovolené, za toto se omlouvá.
p. MS Holas: Nepochopil, proč provést sloučení komisí až po schválení ÚP. Developeři tu jsou
(žádosti o změnu ÚP). Je nutná provázanost - rozvíjení území. Směny pozemků + záměr = toto je
třeba spojovat. Komplexnost komise = důležité (např. dopravní problematika). Architekt MČ - nutné;
po odchodu SÚ, který řešil problematiku = odborná podpora, kvalitní podklad pro rozhodování.
p. Doležel: Dotaz na kanalizaci Modřice Na Kopečku - realizace?
p. starosta: Krizové body. Most přes řeku. Záměr se zpracovává = napojení. Konkrétní termín 1,5 - 2
roky.
pí Hauserová: Já mám dotaz, jak funguje přidělování služebních bytů? Protože jestli funguje – nějaký
seznamy – někde k nahlédnutí seznam těch služebních bytů, jak je to se zveřejňováním, protože to je
jenom pod odborem na webových stránkách, tam kde máte volné služební byty pro policisty,
strážníky a hasiče, ale vypadli Vám z toho úředníci. Takže tam, jako by mně zajímalo, jak to takhle
funguje, abyste to tady vysvětlili aj těm ostatním. Když třeba v komisích jsme to tady řešili, ale bylo
by dobrý, aby to věděli všichni.
p. starosta: Určitě mně doplní pan místostarosta Trčálek, ale co se týká služebních bytů, tak tam byla
kompetence svěřena radě MČ.
pí Hauserová: To je v pořádku.

p. starosta: Co se týká nějakého seznamu, tak seznam žadatelů neexistuje, protože jich zdaleka tolik
není. Jestli se nepletu – přidělili se dva, tři. Co se týká úředníků – dva (podle mě). Co se týká
úředníků a ty čísla policistům – já nevím, pět – maximálně pět – určitě není – určitě není.
pí Hauserová: Proč to je jenom na těch "webovkách", proč to není vyvěšené? Tak jak všechny byty?

p. starosta: Mně to nedává úplně smysl.

pí Hauserová: No protože se to nevyvěšuje na úřední desku.

p. starosta: A proč by se to vyvěšovalo, když je to určené jako služební byt?

pí Hauserová: Aby se tam mohli přihlásit.

p. starosta: To funguje jinak.

pí Hauserová: Je to jenom na ten odbor. Tam je to tak jako „zakamuflovaný“. Ono to totiž může
působit, jako že se to dává jenom známým.
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p. starosta: Tak já Vám to vysvětlím. To funguje tak, že policie nebo obecně ty skupiny, pro které jsou
služební byty určeny, tak mají tu informaci, že je možné si o služební byt zažádat. Pakliže někdo
projeví ten zájem, tak my ten služební byt pro něj uvolníme. To není tak, že vyvěsíme služební byt a –
„přihlaste se jako kdo chcete“.
pí Hauserová: To by bylo v pořádku.

p. starosta: Ne, pokud není poptávka, tak nemá cenu ten služební byt vyvěšovat, to je nelogické.

p. MS Trčálek: Funguje to právě naopak – když Městská policie potřebuje policistu někam umístit,
tak my ho tam vyvěsíme na ty stránky (byt) – a kdyby jich bylo víc, tak se to dá vybrat. Ale teď
momentálně se snažíme ty byty vyvěšovat ven. Není potřeba teď dávat na úřední desku.

pí Hauserová: Já si právě říkám, když teď není ani seznam, evidence, tak občan, když by chtěli byt a
jsou vedeni – tak potom těch bytů je míň – když Vy zrovna potřebujete pro někoho byt. Není v tom
nějaký řád.

p. starosta: Určitě je – ten který je popsaný v Pravidlech pro přidělování bytů.

MS Boula: Když bychom ten byt vyvěšovali, tak ho bereme občanům. Když k nám přijde strážník,
policista, hasič – a řekne, že má velkou rodinu a my mu řekneme, že teď žádný byt, který má 2+1
nebo 3+1 nemáme, on to hledá jinde. Když máme malý volný byt a on je sám, tak ho hledáme a
vyvěšujeme. Ale neblokujeme zbytečně byty, které mohou mít standardně žadatelé ze seznamu. A
jenom k té poznámce – „pro někoho známého“ – neznáme nikoho, kdo to dostal, takže ta poznámka
tady nepatří.
pí Hauserová: Úředníky asi znáte.

p. starosta: Z úředníků ano, samozřejmě.

p. MS Boula: Ano, ale policistů, strážníků nebo hasičů.

pí Hauserová: Úředníci by si žádali stejně jako občané – ne? To je výjimka.

p. starosta: Jsou schváleny Pravidla pro přidělování bytů, podle těch postupujeme.

pí Hauserová: Ráda by, aby to věděli všichni, jak se to tam dělá.

p. starosta: Oni to vědí.

pí Kobylková: Když on od policie odejde, tak musí byt vrátit?

p. MS Boula: Každý rok musí přinést potvrzení, že tam pracuje, jinak končí.

p. starosta: Díky – to bylo k bytům.
Mgr. Ing. Kypr: Dotaz - stavba tělocvičny Bednářova?
p. starosta: Stavba tělocvičny je dle jeho informací před získáním stavebního povolení (SP).
Mgr. Ing. Kypr: Hasička Přízřenice - hrubá stavba?
p. starosta: Začátek listopadu - mělo by být. Každé 2 týdny chodí na stavbu osobně. Dělají - pracují
uvnitř. Opravdu chodí na ty kontrolní dny. Pokud někdy nemůže, jde tam někdo jiný.
Mgr. Ing. Kypr: Nějaká odměna pro hasiče?
p. starosta: Odměna pro hasiče - ano, jednoznačně bude. Formu odměny ještě namyslíme a určitě, co
se týká dalších rozpočtů, tak se domnívá, že tam možná i nějaká debata bude o výši příspěvku, který
budeme dávat. On osobně bude chtít, aby se významně zvýšil a předpokládá, že ne všichni to přijmou
s nadšením.



26 / 27

Mgr. Ing. Kypr: Dotaz na úklid - zlepšení?
p. MS Trčálek: Nová firma od 1. 7. 2024. Okamžitě řeší problémy, má spolehlivější pracovníky. Jsou
zde ale tzv. "kverulanti", kteří si stěžují na vše
Mgr. Ing. Kypr: Dotaz na cenu?
p. MS Trčálek: Liší se, dům od domu. Cena vychází v průměru o 20 % více.
Mgr. Česalová: Chtěla by poděkovat ohledně informovanosti v době povodní. Dotaz na křižovatku ul.
Lomená x Černovická - světelná?
p. MS Boula: Světelná křižovatka bude - asi do konce 2. etapy.
p. starosta: Informativní příspěvky v době povodní = pouze malá část z toho, co prožili. Je to naše
práce. Zvládli jsme to dobře.
p. MS Boula: Chtěl by všem kolegům, co kandidují do krajů (tady u nás i v Heršpicích a Přízřenicích),
popřát úspěch ve volbách.
Pan starosta poděkoval všem za účast a ukončil zasedání ZMČ č. 5/2024.
Projednávání bodu bylo ukončeno v 19:50:15
Jednání ukončeno 19.09.2024 v 19:50:40
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Ověřeno ověřovateli:

1)   10. 10. 2024 10:15  Jaroslava Hauserová, v.r.

2)   10. 10. 2024 10:37  Mgr. Iva Paďourková, v.r.
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